21-10309E HRC/NONE/2021/SP/60

1

Translated from Russian

Permanent Mission of the Russian Federation to the United Nations Office and other international organizations in Geneva

No. 2996

The Permanent Mission of the Russian Federation to the United Nations Office and other international organizations in Geneva presents its compliments to the Office of the United Nations High Commissioner for Human Rights and has the honour to transmit herewith information from the Russian Federation in response to the communication from the Special Rapporteurs of the Human Rights Council on the independence of judges and lawyers and on the situation of human rights defenders, AL RUS 6/2021 of 26 May 2021, concerning the status of I.Y. Pavlov.

The Permanent Mission takes this opportunity to convey to the Office the renewed assurances of its highest consideration.

Addendum: as mentioned, 2 pages

Geneva, 22 July 2021

Office of the United Nations High Commissioner for Human Rights

Geneva

Information from the Russian Federation in response to the joint enquiry by the Special Rapporteurs of the Human Rights Council on the independence of judges and lawyers and on the situation of human rights defenders, concerning the status of I.Y. Pavlov

Reference: AL RUS 6/2021

The Russian Federation, having studied the enquiry concerning the status of I.Y. Pavlov, would like to report the following.

A criminal case was brought against Mr. Pavlov on 27 April 2021 on the basis of evidence of an offence contrary to article 310 of the Criminal Code of the Russian Federation (Disclosure of information regarding a preliminary investigation).

Mr. Pavlov, a lawyer with the Saint Petersburg International Bar Association, who is defending Mr. I.I.S. in the criminal proceedings instituted against him, was warned that he was not to disclose – without appropriate authorization – information of which he had become aware regarding the pretrial investigation and that he would be held criminally liable for such disclosure under article 310 of the Criminal Code. Nonetheless, without the consent of the investigator, he transmitted to the media a copy of the decision to charge Mr. I.I.S. and arranged for that decision to be posted online, thereby disclosing information regarding the preliminary investigation into the criminal case, which had become known to him in connection with his conduct of the defence.

Subsequently, when participating as a defence lawyer in a closed hearing held at Lefortovo District Court in Moscow in the case of Mr. I.I.S., Mr. Pavlov, without the consent of the investigator, divulged, in interviews with journalists from Kommersant, RIA Novosti and TASS, the information discussed during that closed hearing, thereby disclosing information regarding the preliminary investigation into the criminal case, which had become known to him in connection with his conduct of the defence.

On 30 April 2021, by decision of Basmanny District Court, a preventive measure was imposed on Mr. Pavlov prohibiting him from engaging in certain activities. The same court authorized the investigating agency to carry out searches at Mr. Pavlov's places of residence and stay in Moscow and Saint Petersburg.

No violations of the requirements of the laws currently in force concerning the opening of a criminal case or the conduct of investigative actions have been established.



ПОСТОЯННОЕ ПРЕДСТАВИТЕЛЬСТВО РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ ПРИ ОТДЕЛЕНИИ ООН И ДРУГИХ МЕЖДУНАРОДНЫХ ОРГАНИЗАЦИЯХ В ЖЕНЕВЕ

PERMANENT MISSION
OF THE RUSSIAN FEDERATION
TO THE UNITED NATIONS OFFICE AND
OTHER INTERNATIONAL ORGANIZATIONS
IN GENEVA

№ 2996

OHCHR REGISTRY

Recipients		spb	
F	•••••	•••••	•••••
Enclosure	•••••	••••••	••••••

Постоянное представительство Российской Федерации при Отделении ООН и других международных организациях в Женеве свидетельствует свое уважение Управлению Верховного комиссара ООН по правам человека и имеет честь препроводить информацию Российской Федерации в связи с обращением специальных докладчиков Совета ООН по правам человека по вопросу о независимости судей и адвокатов, а также по вопросу о положении правозащитников AL RUS 6/2021 от 26 мая 2021 года относительно ситуации вокруг И.Ю.Павлова.

Постоянное представительство пользуется настоящей возможностью, чтобы возобновить Управлению уверения в своем весьма высоком уважении.

Приложение: упомянутое, на илл.

г. Женела в 2021 года

УПРАВЛЕНИЕ ВЕРХОВНОГО КОМИССАРА ООН ПО ПРАВАМ ЧЕЛОВЕКА

Женева

Информация Российской Федерации в связи с совместным запросом спецдокладчиков Совета ООН по правам человека по вопросам о независимости судей и адвокатов и положении правозащитников относительно ситуации вокруг И.Ю.Павлова

Reference: AL RUS 6/2021

Российская Федерация, изучив запрос относительно ситуации вокруг И.Ю.Павлова, хотела бы сообщить следующее.

Уголовное дело в отношении И.Ю.Павлова было возбуждено 27.04.2021 г. по признакам преступления, предусмотренного статьей 310 Уголовного кодекса Российской Федерации (разглашение данных предварительного расследования).

И.Ю.Павлов, являющийся адвокатом Международной коллегии адвокатов «Санкт-Петербург» и осуществляющий защиту г-на И.И.С. по возбужденному В отношении последнего уголовному делу, предупрежденным о недопустимости разглашения без соответствующего разрешения ставших ему известными данных предварительного следствия, а также об уголовной ответственности в соответствии со статьей 310 Уголовного кодекса Российской Федерации, действуя без следователя, передал в средства массой информации копию постановления о привлечении г-на И.И.С. в качестве обвиняемого и организовал размещение вышеуказанного постановления в сети Интернет, тем самым разгласив данные предварительного расследования по уголовному делу, ставшие ему известными в связи с осуществлением защиты.

В дальнейшем, приняв участие в качестве защитника в закрытом судебном заседании Лефортовского районного суда г.Москвы по делу г-на И.И.С., адвокат И.Ю.Павлов, действуя без согласия следователя, сообщил в интервью журналистам изданий «Коммерсант», «РИА Новости» и «ТАСС» обсуждавшиеся в ходе указанного закрытого судебного заседания сведения, тем самым разгласив данные предварительного расследования по уголовному делу, ставшие ему известными в связи с осуществлением защиты.

Постановлением Басманного районного суда от 30.04.2021 г. в отношении И.Ю.Павлова была избрана мера пресечения в виде запрета определенных действий. Тем же судом следственному органу было дано разрешение на проведение обысков по месту жительства и пребывания И.Ю.Павлова в г.Москве и г.Санкт-Петербурге.

Нарушений требований действующего законодательства при возбуждении уголовного дела и проведении следственных действий установлено не было.